

## Beantwoording vragen Raadsoverleg Voorjaarsnota op 28-06-2023

Hieronder vindt u de schriftelijke beantwoording van de vragen die zijn gesteld in het raadsoverleg over de Voorjaarsnota 2023 van woensdag 28 juni jl. Wij hebben geprobeerd zo compleet mogelijk de vragen te reconstrueren, maar mocht er nog iets ontbreken, dan zijn wij uiteraard graag bereid om de beantwoording aan te vullen.

De beantwoording doen wij per partij. De vraag ziet u steeds cursief, waarna het antwoord volgt.

### CDA

*Onkruidbestrijding: een forse prijsstijging maar hoe kijkt het college aan tegen het resultaat. Bij de fractie komen diverse klachten binnen dat het groenonderhoud ver onder de maat is, tot onveilige situaties toe.*

Antwoord: Er heeft een evaluatie plaats gevonden. De resultaten bespreken we binnenkort in ons college. De resultaten zullen daarna, zoals toegezegd, met uw raad worden besproken.

*Toekomstbestendig maken van bedrijventerreinen. In de nota worden 2 bedrijventerreinen genoemd maar wat is de stand van zaken in zijn algemeenheid, zoals bijv in Uithuizermeeden*

Antwoord: Voor de bedrijventerreinen is er een Uitvoeringsagenda. Elk jaar laten we u de acties voor het desbetreffende jaar zien. Het bedrijventerrein in Uithuizermeeden nemen we mee in de ontwikkeling van de Eemshaven en Ommeland.

*Inrichting sporthal De Tirrel. Wat is de reden dat dit voorstel op deze manier gepresenteerd wordt aan de raad en niet als onderdeel van De Tirrel, en was dit eerder te voorzien geweest?*

Antwoord: We hadden het plan om de toestellen uit de oude sporthal en gymzaal te hergebruiken in de sporthal in De Tirrel. Uit de keuring van de toestellen is gebleken dat dit niet volledig mogelijk is. Tevens kunnen door de scheidingsmogelijkheden in de nieuwe sporthal meerdere partijen tegelijkertijd gebruikmaken van de faciliteiten. Er is daardoor inrichting nodig voor vier gymzalen (drie in de sporthal en één in de losse kleine gymzaal). Hierdoor zijn er meer materialen nodig dan gebruikelijk was in de oude locaties. Aangezien de Tirrel inmiddels in gebruik is genomen en we bezig zijn met de afronding van het project, hebben we ervoor gekozen dit via de reguliere P&C cyclus te laten lopen.

*Voor 3 jaar wordt er een incidentele bijdrage gevraagd van €250.000,= Waarom krijgt de raad hier niet een voorstel met een fatsoenlijke onderbouwing voor? Dit is toch gewoon nieuw beleid wat je niet met de voorjaarsnota er even inpast?*

Antwoord: In de kadernota voor de begroting 2023 hebben wij u reeds aangekondigd dat wij in het kader van de verbinding tussen Cultuur en Sociaal Domein de voorzieningen van de Bibliotheken willen intensiveren. De kosten werden geschat op 3 maal € 250.000 en de dekking zou moeten plaatsvinden uit de gevormde bestemmingsreserve 'Opgaven 2023-2026'. De gesprekken met de betrokken partijen zijn inmiddels gevoerd. Met de opsomming van de gekozen maatregelen in de voorjaarsnota geven we nu invulling aan het bestaand beleid.

Op een eerdere technische vraag over dit onderwerp van Lokaal Sociaal hebben wij het volgende schriftelijk geantwoord:

*Om meer inwoners te bereiken willen we mobiele dienstverlening inzetten door de bus van Biblionet Groningen één dag per week door het Hogeland te laten rijden. Het Hogeland is qua oppervlakte de op één na grootste gemeente van Nederland.*

*Mobiele dienstverlening inzetten in het Hogeland dient drie doelen:*

*Bibliotheekfuncties /-dienstverlening buiten de muren van de bibliotheek zichtbaar en herkenbaar maken.*

*Meer inwoners naar de bibliotheek toe bewegen.*

*Met bibliotheekactiviteiten dichtbij inspelen op lokale behoefte, in afstemming en/of samenwerking met partners uit het sociaal domein.*

*De kosten zijn begroot op €51.000 voor 2023, € 53.000,- voor 2024 en €54.000 in 2025. De extra kosten vallen weg na 2025. Door jaarlijks te evalueren over de effecten van de inzet van de bus bespreken we de voortgang. Mocht het een succes zijn, dan gaan we op zoek naar nieuwe middelen. Eventueel samen met netwerkpartners uit het sociaal domein, die ook belang hebben bij een bus die rondrijdt in het Hogeland.*

*Vanaf 2025 komen er meer structurele middelen naar de gemeenten. De bibliotheekwet WSOB krijgt dan een zorgplicht. Ook deze middelen bieden weer kansen.*

*Kunt u wat meer helderheid verschaffen over de subsidie van een ton aan de gebiedscoöperatie Het Hogeland? Ligt er een aanvraag en zo ja voor wat?*

Antwoord: Het in de nota genoemde bedrag is nog geen subsidie voor de Gebiedscoöperatie, maar een reservering. De gebiedscoöperatie neemt de taken van Vakland over. Wij hebben het voornemen de samenwerking met de coöperatie vorm te geven middels een subsidierelatie. Een aanvraag van de coöperatie is in voorbereiding.

*Ontwikkelplein Het Hogeland. Er staat letterlijk in de bestuursrapportage: “.....hebben we verslag gedaan van de voortgang van een implementatieplan voor het Ontwikkelplein Het Hogeland....” Wij hebben dat niet kunnen lezen in deze bestuursrapportage. Wel lezen we dat de raad voor de zomer een voorstel zal worden voorgelegd. Waarom nu al vragen om middelen terwijl we geen idee hebben waarvoor?*

Antwoord: U ontvangt voor de zomer een separaat raadsvoorstel over de plannen voor het Ontwikkelplein. Om echter wel een goed beeld te kunnen schetsen van onze financiële situatie, hebben wij ervoor gekozen de hiervoor benodigde incidentele middelen wel te presenteren. De structurele kosten voor het Ontwikkelplein kunnen binnen de bestaande budgetten worden gedekt. Hiervoor ziet u derhalve geen claim in deze nota.

*Wet milieubeheer en ODG. We hebben ook al een memo gehad over de extra 4 ton richting de ODG. Wij hadden begrepen dat er een aantal milieutaken verplicht overgaan naar de ODG en prijsindexatie leiden voor de extra 4 ton voor de ODG. Wij zien echter nog steeds niet waarom binnen de gemeente niet een deel van die 4 ton vrij komt omdat er werkzaamheden over zullen gaan. Als we het verhaal goed lezen staat er “omdat er krapte op de arbeidsmarkt is” kan de ODG niet voldoen aan de leveringsafspraken. Klopt dat zo ja? Als nuchtere Groninger zou je dan zeggen; afspraken niet kunnen nakomen betekent dat de bijdrage naar rato naar beneden gaat.*

Antwoord: U heeft eerder een memo ontvangen met betrekking tot de begroting van de ODG. In de nota geven we slechts de financiële vertaling van deze begroting. Voor de inhoudelijke toelichting verwijzen wij graag naar het eerder verstrekte memo.

*Merkwaardig dat we gisteravond hoorden dat de energiekosten met 1,2 miljoen opgeplust zouden moeten worden, in dat in de nota staat dat de energiekostenstijging zeer gering is. Hoe moeten we met elkaar rijmen?*

Antwoord: In de bestuursrapportage ziet u de effecten van de energieprijzen voor het lopende jaar 2023. In het huidige jaar hebben wij voor een groot deel nog doorlopende energiecontracten. Daardoor is de stijging voor 2023 beperkt. De stijging voor 2024 is door de aflopende contracten hoger en was nog niet op alle terreinen bekend. Daarom hebben we ze ook nu nog niet structureel geraamd, maar verwerken we dit bij de begroting 2024. De dekking voor structurele prijsstijgingen hebben wij zoals gebruikelijk opgenomen op de stelposten voor prijseffecten.

*Gebiedsopgave Hogeland Oost. Kan het college uitleggen wat hier precies bedoeld wordt. Na de zomer komt er een programmaplan, maar nu worden er al middelen vrij gemaakt. Waarom ook hier niet een raadsvoorstel met een heldere uiteenzetting en de vraag om middelen?*

Antwoord: Dit programma is uiteraard niet nieuw, maar budget voor de voorbereiding willen we nu wel formeel regelen. Voor vaststelling van de begroting 2024 presenteren wij u het programma dat hiervoor is ontwikkeld. Nu kondigen wij dit aan als nadere uitwerking van de gebiedsopgaven. De middelen vloeien overigens mogelijk weer naar ons terug, wanneer wij een groot deel kunnen opvoeren voor financiering uit het Regiofonds van PAWOZ.

*Gemeentehuis. Volgens onze fractie hebben als raad de afspraak gemaakt dat het nieuwe gemeentehuis onder de grote projecten valt en dat we dat behandelen via het raadsoverleg Grote Projecten. Wat is de reden om het op een andere manier te benaderen, en ook hier weer zonder enige onderbouwing?*

Antwoord: Een memo over het proces op weg naar het plan van aanpak voor de definitiefase komt nog voor het zomerreces naar uw raad en in september zal in een eerste raadsoverleg Grote Projecten een eerste gesprek plaatsvinden over het concept plan van aanpak. Ook voor dit punt geldt dat wij voor een goed beeld van ons perspectief en de gewenste integraliteit er voor hebben gekozen deze kosten wel zichtbaar te maken in de voorjaarsnota.

*VV Winsum herstel directielevering. Hoe heeft dit kunnen ontstaan en waarom heeft de gemeente dit in directievoering naar zich zelf toe geschreven?*

Antwoord: Er is een aantal gebreken geconstateerd, die niet onder de garantieregeling vallen. Gezien onze verantwoordelijkheid moeten wij deze problemen oplossen.

*De Regiodeal wordt een aantal keren aangehaald. Wat is de Regiodeal nu concreet, want wij kunnen er op deze manier helemaal niets mee.*

Antwoord: Een memo over de beoogde propositie komt nog voor het zomerreces naar de raad.

## **VVD**

*Knelpunten leefbaarheid dorpen*

Antwoord: Het is inderdaad een eerste groslijst. Het is niet uitputtend en we hebben ook nog niet besloten dat we alles gaan doen.

*Pietershoeve: Het zou goed zijn om als raad ook eens bijgepraat te worden over dit project en over de status van de plannen op de vrij te komen locatie van de manege. Is het college bereid om hier al dan niet met de Griffie naar te kijken?*

Antwoord: Deze valt onder de door uw raad ingediende moties bij de Najaarsnota. De oproep was om snel op initiatieven in te spelen en dat doen we nu. Na de zomer gaan we graag op bezoek bij de Pietershoeve, samen met de raad.

## **ChristenUnie**

*Hoe verhouden de ambities in de nota zich met het memo uit juni*

Antwoord: De keuzes in deze Voorjaarsnota staan niet op gespannen voet met die memo. We zetten de middelen in waar we kunnen, maar we zien nog steeds dezelfde aandachtspunten in de arbeidsmarkt.

*Nieuwe kleine reserves*

Antwoord: Het klopt dat er een beperkt aantal reserves zijn gevormd voor specifieke doelen. We blijven echter terughoudend met het vormen van nieuwe reserves. Ook richting de toekomst.

*Toetsing rechtmatigheid raadseigen regelingen*

Antwoord: Eerlijk gezegd konden we de vraag niet helemaal plaatsen. Wel willen we opmerken dat raadseigen regelingen veelal ook hun eigen accountantscontrole en rechtmatigheidsoordeel kennen. Wij baseren ons in die gevallen op de uitkomsten van de controle van deze regeling. Dat is wat onze accountant in de huidige situatie ook doet.

*Inzicht in Regiodeals, JTF, etc.*

Antwoord: Voor de begroting zullen we een sessie organiseren om dit allemaal eens met u door te nemen. We zijn hierover reeds in overleg met de griffie.

## **Lokaal Sociaal**

*Welke 4 organisatorische veranderingen?*

Antwoord: De vier organisatorische veranderingen staan genoemd in de tekst en betreffen:

- Kanteling Sociaal Domein en vorming Integrale Sociale Teams;
- Transformatie Sociaal Domein;
- Het Ontwikkelplein;
- Opgavegericht werken;

*Evaluatie groenbeheer*

Antwoord: Hiervoor willen we verwijzen naar de beantwoording op dezelfde vraag van het CDA.

*Pilots Economie en Werkwerkgelegenheid*

Antwoord: Graag zouden wij een nadere specificatie krijgen over welke punten worden bedoeld.

*Bibliobus*

Antwoord: Landelijk is na jaren van bezuinigingen een ontwikkeling ingezet om meer te investeren in bibliotheekwerk als voorliggende voorziening. Het Hogeland was hier zelf al mee bezig. Daarom investeren wij voor de komende drie jaren in de drie genoemde beleidslijnen. We gaan er vanuit dat er

met de extra rijksmiddelen een goede basis ligt om verder mee te kunnen werken aan de ambities rondom ons bibliotheekwerk.

#### *Wierde van Waarde*

Antwoord: Het gebiedsproces om te komen tot een visie rond 'Wierde van Waarde' loopt, maar heeft veel tijd gekost. De voortgang is nu dusdanig dat we dit jaar tot een vastgestelde visie denken te komen.

#### *Ontwikkelplein, graag apart voorstel*

Antwoord: U krijgt de volgende week een afzonderlijk voorstel. Op de rol van Vakland komen we terug. Vakland is echter een aflopend programma. De taken worden overgenomen door de coöperatie. Deze geeft een vervolg aan de goede zaken van Vakland. Ons voornemen is de samenwerking met de gebiedscoöperatie vorm te geven middels een subsidierelatie.

#### *Vorbereidingskrediet nieuw gemeentehuis*

Antwoord: Zie de beantwoording van de vraag van het CDA. U wordt via een afzonderlijk memo nog voor het zomerreces over het proces geïnformeerd.

#### *Waarom rol gemeente bij Noorpolderzijl*

Antwoord: De gemeente is al jarenlang eigenaar van een camping, die feitelijk niet werd beheerd zoals dit zou moeten. Daarom hebben we er voor gekozen om hier nu een exploitant voor te zoeken.

### **PvdA**

#### *Hoe worden de middelen die vrijkomen door het vervallen van de taakstelling op personeel ingezet?*

Antwoord: Wij denken dat het in de huidige arbeidsmarkt en met de opgaven die voor ons liggen niet verstandig is om verder te bezuinigen op ons personele formatie. We zullen vrijkomende middelen inzetten voor inhuur waar dat nodig en soms noodzakelijk is, omdat soms geen vaste mensen en alleen zzp'ers te werven zijn.

#### *Bereikbaarheid en dienstverlening, gaat de burger iets merken van personele investering*

Antwoord: Bereikbaarheid en dienstverlening staat zeker onder druk als er te weinig capaciteit is om terug te bellen of zaken op tijd te beantwoorden. We zullen zeker ook nu wat meer armslag hebben om knelpunten op te lossen. Daarnaast werken we ook een herijking van onze dienstverleningsconcept uit om structureel een aantal zaken beter te doen. Daarbij houden wij een vinger aan de pols door onderzoeken naar tevredenheid van inwoners over onze dienstverlening.

*Er wordt bij programmapunt 6 aangegeven dat er versnelling op de woningbouw moet gaan plaatsvinden. U wilt € 150.000 vrijmaken voor het nader onderzoek naar extra geschikte locaties in diverse woondorpen. Kunnen we er vanuit gaan dat dit een integraal onderzoek wordt voor de gehele gemeente? En wanneer kunnen we de resultaten van dit onderzoek verwachten?*

Antwoord: Dit onderzoek betreft het gehele gebied en zal in samenhang worden opgepakt door de programmamanager van ons woonprogramma.

## Hogeland Lokaal Centraal

*Bestuursrapportage en kaderstelling loopt door elkaar heen.*

Antwoord: Wij hebben geprobeerd de bestuursrapportage en de kaderstelling zoveel mogelijk te scheiden. Daarom hebben we ze ook als twee aparte onderdelen in de nota opgenomen, met eigen financiële overzichten. Zoals u weet zijn alle P&C documenten nauw met elkaar verweven en kunnen ze niet los van elkaar worden gezien. Vanwege de onontkoombare verwevenheid tussen de bestuursrapportage en de kaderstelling willen we beide documenten daarom graag blijven combineren. Dit vanwege de gewenste integraliteit. Wanneer u ons voorbeelden kunt geven van de onderwerpen waar de twee door elkaar lopen, dan houden wij ons aanbevolen. In komende voorjaarsnota's kunnen we daar dan nadrukkelijker rekening mee houden.

*Zijn de budgetten voor het beheer op orde?*

Antwoord: In de begroting 2023 hebben we stapsgewijs in een aantal jaar de beheersbudgetten begrotingstechnisch op het niveau van de huidige plannen gebracht. Andere keuzes in het onderhoudsniveau en loon- en prijsontwikkelingen kunnen uiteraard wel zorgen voor een noodzakelijke verdere verhoging van de budgetten.

*Vorbereidingskrediet gemeentehuis*

Antwoord: Zie eerdere beantwoording (CDA). Voor de zomer een memo. Na de zomer in het raadsoverleg 'Grote projecten'.

*Status overzicht investeringskredieten*

Antwoord: Dit is het overzicht uit de begroting 2023, aangevuld met de gevraagde middelen in het hoofdstuk 'Mutaties Investerings', zoals die is opgenomen in de Voorjaarsnota.

*Andere financiering Dorpenfonds*

Antwoord: Het voorstel heeft niets te maken met wel of geen einde van het dorpenfonds, maar met de wijze van dekking. Ooit zijn we ook begonnen met een gedeeltelijke incidentele dekking. Over een aantal jaren kunnen we een nieuwe afweging maken over het dorpenfonds en de bijbehorende financiering.

*Duurzaamheid gemeentelijke panden. Welke panden?*

Antwoord: Het gaat om ons totale vastgoedbezit. Nadere berekeningen zullen nog volgen. Dit is een eerste schatting van wat we denken dat nodig is. De middelen worden dan ook opgevoerd als stelpost in de begroting, zodat u ook gaat over de mogelijke inzet van deze middelen.

*Manege Ulrum*

Antwoord: Zie de beantwoording van de vraag van de VVD

*Bibliobus*

Antwoord: Zie de eerdere beantwoording van de vraag van Lokaal Sociaal en het CDA

*Oldenzijl, € 150.000 afgeschreven. Relatie met Didam Arrest*

Antwoord: Hierover is een rechtszaak gevoerd. Deze is met een positieve uitslag voor ons afgerond. Dat betekent dat wij het nu mogen verkopen aan de stichting dorpshuis en door de rechter is getoetst dat het voldoet aan het Didam-arrest.

#### *Landschapscompensatie 380 KV*

Antwoord: Het eerste deel hebben we opgenomen in de voorliggende bestuursrapportage. Deel 2 zal volgen via een separaat voorstel.

#### *Tekort ODG*

Antwoord: Zoals eerder in deze beantwoording aangegeven, verwijzen wij u hiervoor naar het eerdere memo dat u heeft gekregen m.b.t. de begroting van de ODG.

#### *Overzicht in personeelsverloop in de afgelopen 4 jaar*

Antwoord: Gezien de hoeveelheid wijzigingen in functies, taakmutaties, aanvullende taakstellingen en het grote verloop in de afgelopen jaren, vraagt een goed overzicht wel enige tijd. Wij zullen u daarom een integraal inzicht in het verloop over de afgelopen 4 jaren verschaffen in de personele paragraaf bij de begroting. Ook in relatie tot de flexibele schil en het ziekteverzuim.

### **GroenLinks**

#### *Projectplan Stichting Pietershoeve Ulrum?*

Antwoord: Zie eerdere beantwoording in dit memo

#### *Hoe verhoudt Vakland zich tot de Gebiedscoöperatie? Plannen en waarom 3 ton ondersteuning? Te veel of te weinig?*

Antwoord: De coöperatie gaat de activiteiten van Vakland overnemen/behartigen. Ons voornemen is de samenwerking met de gebiedscoöperatie vorm te geven middels een subsidierelatie.

#### *Mobiele bibliotheek? Is toch afgeschaft wegens te weinig belangstelling en te hoge kosten?*

Antwoord: Zie eerdere beantwoording in dit memo.

#### *Is er een integraal overzicht Woningbouwprogramma?*

Antwoord: Dat komt zodra het programma wonen en leefbaarheid echt van start gaat. Vanaf 1 augustus start de programmamanager.

#### *Invulling terrein Zeehondencreche Pieterburen na verhuizing?.*

Antwoord: Voor de ontwikkeling van de locatie van de zeehondencreche te Pieterburen en het naastgelegen parkeerterrein is het proces in voorbereiding.